
بازیکن پرسپولیس
مشکوک به کرونا

بازیکن جوان تیم فوتبال پرس��پولیس مشکوک به 
کرونا تش��خیص داده شد و از حضور در تمرینات این 
تیم منع شد. قبل از بازی پرسپولیس و ماشین سازی 
تبریز اتفاقی در اردوی پرس��پولیس رخ داد که باعث 
شده همه اعضای این تیم نگران شوند. ماجرا از این قرار 
است که آریا برزگر، بازیکن جوان پرسپولیس به خاطر 
سرفه های خشک و مداومش از سوی کادر پزشکی این 
تیم مشکوک به کرونا تشخیص داده می شود و خیلی 
س��ریع از جمع سرخپوشان جدا ش��ده و به قرنطینه 
می رود. کادر پزش��کی سرخ پوش��ان از بازیکن جوان 
تیم شان می خواهند خیلی سریع برای دادن تست کرونا 
اقدام کند و به هیچ وجه در تمرینات نیز شرکت نکند. 
برزگر در تمرین پرس��پولیس غایب بود و برای اینکه 
خیال بازیکنان و مربیان پرس��پولیس هم راحت شود 
قرار شده همه اعضای این تیم فردا تست کرونا بدهند.

تشکیل جلسه فدراسیون فوتبال 
درباره اساسنامه

نشست هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال با محوریت 
بررس��ی آخرین وضعیت اصلاح اساس��نامه و قوانین 
انتخاباتی برگزار ش��د. به گزارش ایس��نا، پس از حل 
نشدن اختلافات فدراسیون فوتبال و فیفا بر سر برخی 
مفاد اساسنامه فدراسیون فوتبال ایران از جمله ماهیت 
این فدراسیون، سئول نشین ها از فدراسیون جهانی 2 
هفته مهلت خواس��تند تا بیشتر روی موضوع ماهیت 
این فدراسیون مذاکره کنند. این مهلت 2 هفته ای روز 
یکش��نبه به پایان رسید و بر همین اساس شنبه شب 
جلس��ه ای در فدراسیون فوتبال برای رسیدگی به این 
موض��وع برگزار ش��د که هنوز محتوای این جلس��ه و 
تصمیم نهایی فدراسیون مشخص نشده است. سایت 
فدراس��یون فوتبال درباره این موضوع نوشت: اعضای 
هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال در جلسه اخیر خود که 
عصر روز گذش��ته )شنبه( برپا شد، به بررسی و تبادل 
نظر درب��اره آخرین وضعیت مباحث مربوط به اصلاح 
اساسنامه فدراسیون و قوانین انتخاباتی پرداختند. در 
آغاز این نشس��ت که اعضای کمیت��ه تدوین مقررات 
فدراسیون هم در آن حضور داشتند، مهدی محمد نبی، 
دبیرکل فدراس��یون فوتبال گزارش��ی درباره آخرین 
مراحل مربوط به موضوعات مرتبط با اصلاح اساسنامه 
و مکاتبات با فدراس��یون بین الملل��ی فوتبال به اعضا 
ارائ��ه کرد. در ادامه اعضا با تصریح بر تداوم حرکت در 
نقشه راه تایید ش��ده از سوی فیفا و تاکید بر ضرورت 
پایبندی به قوانین بالادستی بین المللی و تداوم تبعیت 
از مقررات داخلی کشورمان، تصمیمات مقتضی را در 

این باره گرفتند.

شکست سنگین برایتون برابر سیتی 
در حضور جهانبخش

بازیکن ایرانی تیم برایتون سرانجام در ترکیب تیمش 
قرار گرفت. به گزارش ایسنا، در ادامه دیدارهای هفته 
س��ی و پنجم لیگ برتر انگلیس یک دیدار برگزار ش��د 
که در آن منچسترس��یتی در خانه با ۵ گل برایتون را 
شکس��ت داد. رحیم استرلینگ ۳ بار، گابریل ژسوس 
و برناردو س��یلوا برای س��یتی گلزن��ی کردند. علیرضا 
جهانبخش از دقیقه ۶۹ در ترکیب تیمش قرار گرفت 

و برای برایتون بازی کرد.

بیرانوند نامزد عنوان بهترین دروازه بان 
لیگ قهرمانان آسیا در سال ۲۰۱۸

نام دروازه بان پیش��ین تیم فوتبال پرس��پولیس در 
می��ان گزینه ه��ای بهترین دروازه بان لی��گ قهرمانان 
 AFC آس��یا در س��ال 2۰۱۸، از نگاه س��ایت رسمی
دیده می ش��ود. س��ایت رسمی کنفدراس��یون فوتبال 
آس��یا در ادامه نظرسنجی های خود برای انتخاب تیم 
منتخب ادوار گذش��ته لیگ قهرمانان آسیا، از کاربران 
خود خواس��ت بهترین دروازه بان این رقابت ها در سال 
2۰۱۸ را انتخاب کنند که نام علیرضا بیرانوند در میان 

گزینه  ها دیده می شود.

اخبار

ورزشی
خداحافظی گریزمان با لالیگا

آنتوان گریزمان دیگر نمی تواند بازی های بیشتری در لالیگا انجام دهد. تست های اولیه روز یکشنبه این بازیکن نشان 
داد او با پارگی عضلانی روبه رو شده است و حداقل ۳ هفته از میادین دور خواهد بود. بر این اساس گریزمان 2 هفته 
باقیمانده لالیگا را از دست خواهد داد و برابر اوساسونا و آلاوس حضور نخواهد داشت. 

سنگین وزن سابق تیم  ملی کشتی آزاد 
ایران می گوید با مثبت ش��دن تس��ت 
دوپینگ نفرات اول و دوم المپیک لندن، طلای این رقابت ها 
طبق قانون فقط باید به او داده ش��ود. کمیل قاس��می در 
واکنش به اظهارات علیرضا دبیر، رئیس فدراسیون کشتی 
مبنی بر قطعی شدن مدال طلای او به همراه دیگر نفر سوم 
در المپیک لندن، در صفحه اینستاگرام خود نوشت: مطابق 
قانون اتحادیه، طلای س��نگین وزن برای ایران اس��ت. اگر 
من طلا بگیرم تیم ایران سوم و روسیه چهارم می شود. من 
صحبت های شنبه شب در برنامه »دایره طلایی« را شنیدم. 
از اینکه اعلام شد قانونی در اتحادیه جهانی نداشتیم که اگر 
نفرات برتر دوپینگ کنند، چه کسی جایگزین آنها می شود، 
بشدت تعجب کردم، چون زمانی که کشتی گیر گرجستانی 

ک��ه در المپیک به مدال نقره 
رسیده بود، دوپینگش مثبت 
اعلام شد، از بین من و حریف 
روس��م )بلال ماخوف( که هر 
دو مشترک سوم شده بودیم، 
حریف روسم را به عنوان نفر 
دوم معرف��ی کردند و گفتند 
مطاب��ق قان��ون، آخرین نفر 
بازنده به کشتی گیر دوپینگی 
جایگزی��ن وی می ش��ود. بر 

همین مبنا هم وقتی کش��تی گیر ازبکستانی که در وزن ما 
مدال طلا گرفته بود، دوپینگش مثبت اعلام شد، اتحادیه 
جهانی کش��تی مرا به عنوان نفر اول و دارنده مدال طلای 

المپیک اعلام کرد. این یعنی 
اتحادیه جهانی کشتی در این 
باره قانون داش��ته و دارد اما 
در این برنام��ه اعلام کردند 
روس ها کشتی گیر خودشان 
را کنار من به عنوان دارنده 
مدال ط��لا ق��رار داده اند و 
اعلام کردند فدراسیون ایران 
ب��ه روس ها گفته اس��ت ما 
به پیگیری ش��ما اعتراضی 
نداریم! این یعنی فقط روس ها توانس��تند نقره خود را طلا 
کنند. اینها حرف هایی است که در داخل  زده می شود و هیچ 
چیز قطعی نیست. فدراسیون باید پیگیری کند؛ اتحادیه در 

این باره قانون دارد و مطابق قوانینش طلا حق ایران است. 
آیا اگر الان تست دوپینگ تایمازوف ازبکستانی منفی شود 
و به او مدال طلا را بدهند، مدال نقره ای را که به کشتی گیر 
روس داده بودند، به طور مشترک به من می دهند؟ منتظر 
پیگیری کمیته ملی المپیک هستم. مطابق قانون اتحادیه 
جهانی کش��تی، طلای سنگین وزن المپیک 2۰۱2 لندن 
حق ایران است؛ آن هم طلایی بدون شریک. در ضمن اگر 
ایران طلای سنگین وزن را بحق و به تنهایی تصاحب کند، 
تیم ایران و روسیه به لحاظ مرغوبیت و تعداد مدال مشترکا 
به مقام س��وم خواهند رسید و ایران به لحاظ امتیاز بیشتر 
س��وم و روسیه چهارم می ش��ود. روس ها بیهوده موضوعی 
را پیگیری نمی کنند. باید از حق تیم کش��تی آزاد ایران و 

کشتی گیر ایرانی در المپیک لندن دفاع شود. 

به دنبال حذف نام ایران از فهرست جلسات 
دادگاه عالی ورزش )CAS( برای رسیدگی 
به پرونده تعلیق جودو، فدراسیون مربوط اقدام به اخذ استعلام 
از این دادگاه کرد. هفته قبل فهرس��ت حدود ۶۰ جلسه دادگاه 
عالی ورزشی از ماه جولای تا نوامبر )آبان ماه( توسط خبرگزاری 
مهر منتشر شد که در این فهرست نامی از فدراسیون جودوی 
ایران نبود. این در حالی اس��ت که پرونده تعلیق جودوی ایران 
به CAS رفته و طبق آنچه مسؤولان فدراسیون جودو و کمیته 
ملی المپیک ایران بارها بر آن تاکید داشته اند، قرار است جلسه 
رسیدگی به این پرونده 2۶ شهریورماه برگزار شود اما عدم اشاره 
به نام ایران و پرونده های ورزش کشورمان در جلسات پیش روی 
دادگاه عالی ورزش، ابهاماتی را درباره این جلسه سرنوشت ساز و 

برگزاری بموقع آن ایجاد کرده است. در همین رابطه فدراسیون 
جودو اخذ اس��تعلام از دادگاه عالی ورزش را در دستور کار قرار 
داده است. این فدراسیون قصد دارد ایمیلی به دادگاه عالی ورزش 
ارسال کند و با استناد به مکاتبات قبلی انجام شده، ایمیل های 
دریافتی از این دادگاه و همچنین دعوتنامه دریافتی برای سفر 
به محل مقر CAS در س��وییس، نس��بت به عدم اشاره به نام 
ایران و پرونده جودوی کش��ورمان در جلسات پیش بینی شده 
ماه های آینده پیگیری های لازم را داش��ته باشد. به گفته آرش 
میراس��ماعیلی، رئیس فدراس��یون جودو این ایمیل و استعلام 
مطرح ش��د و دیروز یکشنبه توسط این فدراسیون برای دادگاه 
عالی ورزش ارسال شد. وی در گفت وگو با مهر با تاکید بر اینکه 
»دادگاه عالی ورزش برنامه خود برای رس��یدگی به پرونده های 

دریافتی از کش��ورهای مختلف را اطلاع رسانی کرده اما در این 
برنامه هیچ اش��اره ای به پرونده جودو ایران نشده است«، گفت: 
بعد از انتشار مطلب فوق پیگیری های لازم را داشتیم و سندیت 
موضوع هم برای مان محرز ش��د. این مس��أله اما با اقداماتی که 
پیش از این و برای برگزاری جلس��ه در زمان مقرر انجام ش��ده، 
در تضاد است. به همین دلیل تصمیم به اخذ استعلام گرفتیم. 
میراسماعیلی تاکید کرد: مکاتبات قبلی و ایمیل های دریافتی از 
دادگاه عالی ورزش موید برگزاری جلس��ه 2۶ شهریورماه است. 
حتی طبق دستورالعملی که توسط خود CAS برای این جلسه 
مشخص شده، زمان بندی نشست، اینکه چه ساعتی آغاز می شود، 
چه مدت زمان ادامه دارد، زمان مصوب برای صحبت هر یک از 
وکلا چقدر است و... عنوان شده است. وی ادامه داد: با پیگیری ای 

که امروز از س��فارت س��وییس در ایران انجام دادیم، دعوتنامه 
س��فر به این کش��ور و حضور در محل دادگاه عالی ورزش هم 
برای مان ارسال شد. اگر چه به دلیل محدودیت های اعمال شده 
به خاطر کرونا فعلا نمی توانیم اقدامی برای اخذ ویزای شینگن 
داشته باشیم. رئیس فدراسیون جودو تاکید کرد: در هر صورت 
تمام اقدامات قبلی گویای برگزاری جلسه در روز 2۶ شهریورماه 
است اما اینکه چرا نام ایران و پرونده جودو در فهرست جلسات 
CAS نیست، برای خودمان هم سوال شده است. شاید هم دلیل 
 موضوع جابه جایی زمان جلسه باشد و اینکه پیش از این قرار بود

2۰ فروردین ماه برگزار شود اما به 2۶ شهریورماه موکول شد. در هر 
 صورت برای مشخص شدن قضیه از دادگاه عالی ورزش استعلام

می گیریم. 

واکنش کمیل قاسمی به اظهارات دبیر

طلای المپیک حق من است، بدون شریک!

توضیحات میراسماعیلی درباره نبود نام جودوی ایران در برنامه های دادگاه عالی ورزش

استعلام از سوییس

کشتی

رزمی

هفته گذشته خبری منتشر شد که شورای نگهبان، اساسنامه 
کمیته ملی المپیک ایران را با گرفتن ایراداتی به آن تأیید نکرده 
است. ایراداتی مثل: ۱- منظور از دور بودن کمیته ملی المپیک از 
هرگونه گرایش های نژادی، مذهبی و سیاسی و منع هر گونه تبعیض، 
روش��ن نیس��ت و ابهام دارد. 2- بند یک ماده ۳ عبارت »مقابله با 
هرگونه تبعیض و لزوم محترم شمردن قوانین جهانی« دارای ابهام 
است. برای بررسی این موضوع »وطن امروز« با احمد ارشدی، معاون 

سابق سازمان تربیت بدنی و کمیته ملی المپیک گفت وگو کرد.
***

  ابتدا درباره چگونگی تصویب اساس�نامه کمیته ملی المپیک 
صحبت کنیم.

اساسنامه کمیته ملی المپیک در زمان دولت های گذشته برای 2 
سال به صورت موقت در مجلس شورای اسلامی تصویب شد. پس 
از آن هم برای 2 سال دیگر این اساسنامه تمدید شد. این موضوع 
گذشت و در زمان ریاست آقای هاشمی طبا، بدون اینکه به مجلس 
مراجعه شود، این اساسنامه توسط مجمع کمیته ملی المپیک اصلاح 
شد. سال ها گذشت تا اینکه سال ۹۵ مجلس شورای اسلامی ماده 
واحده ای تصویب کرد به نام قانون انتزاع کمیته ملی پاراالمپیک از 
کمیته ملی المپیک. در تبصره این ماده نوشته شده که اساسنامه 
کمیته ملی المپیک و کمیته ملی پاراالمپیک باید ظرف ۳ ماه توسط 
وزارت ورزش و جوانان به دولت ارائه و تصویب شود. بنابراین این 
موضوع تبدیل به قانون شد و هر قانونی هم که تصویب می شود 
باید در شورای نگهبان هم تأیید شود. اساسنامه کمیته پاراالمپیک 
به دولت ارائه ش��د و سال ۱۳۹7 به تصویب هیأت  وزیران و تأیید 
شورای نگهبان رسید. می خواهم بگویم کمیته ملی پاراالمپیک این 
کار را انجام داد اما اساسنامه کمیته ملی المپیک که باید ۴ سال 
پیش ظرف ۳ ماه به تصویب می رسید، بتازگی در هیأت  وزیران تأیید 

و به شورای نگهبان ارسال شد.
  چرا شورای نگهبان اساسنامه را تأیید نکرد؟

شورای نگهبان از اساسنامه کمیته ملی المپیک اشکال گرفت. 
مهم ترین اشکال این بود که کمیته بین المللی المپیک برای قوانین 
داخلی نمی تواند اظهارنظر کند. اساسنامه کمیته پاراالمپیک قوانین 
داخلی را همراه با منشور المپیک رعایت می کند، درواقع اگر منشور 

پاراالمپیک با قوانین داخلی ما همخوانی نداشته باشد، ما بر اساس 
قوانین خودمان عمل می کنیم.

  چرا تصویب اساسنامه ۴ سال طول کشید؟
اساس��نامه پاراالمپیک هم 2 سال طول کشید و به رغم اینکه 
ظرف ۳ ماه کمیته پاراالمپیک این اساسنامه را به دولت فرستاد اما 
به دلیل اینکه یک سری جابه جایی ها صورت گرفت و کمیسیون ها 
تغییر کرد، کمی زمان برد. اما تصویب اساسنامه کمیته ملی المپیک 
۴ سال طول کشید. شهریورماه سال ۹۵ قانونگذار تصویب کرد که 
اساسنامه ظرف ۳ ماه به تأیید هیأت دولت برسد اما پس از گذشت 

۴ سال، بتازگی به تصویب دولت رسیده است.
  برخی  می گویند نباید این اساسنامه به تصویب می رسید.

بعد از آن ۴ س��الی که اساس��نامه کمیته ملی المپیک توسط 
کمیسیون مربوط در مجلس به طور موقت به تصویب رسید، هیچگاه 
کمیته ملی المپیک اساسنامه درستی نداشته است. درواقع بیش 
از ۳۰ سال کمیته ملی المپیک اساسنامه ای نداشته که به تصویب 
مجلس شورای اسلامی برسد و این چند باری هم که به اصلاحش 

پرداختند در مجمع کمیته ملی المپیک صورت گرفته است.
  آقای هاشمی طبا گفت اساسنامه نباید به شورای نگهبان می رفت.

وقتی اساسنامه در مجلس تصویب شده است، مثل همه قوانین 
باید به شورای نگهبان برود. جناب رئیس جمهور طی نامه ای ابلاغ 
کرده که اساسنامه  کمیته ملی پاراالمپیک به تأیید شورای نگهبان 
رس��یده اس��ت. چه فرقی بین کمیته ملی المپیک و پاراالمپیک 
است؟ در اساسنامه کمیته ملی پاراالمپیک در 2 بخش آمده که 
این کمیته تابع قوانین داخلی است، به همین خاطر درباره کمیته 

ملی المپیک وقتی این 2 بخش لحاظ نمی شود، شورای نگهبان 
به آن ایراد می گیرد. منشور المپیک می گوید نباید هیچ تبعیض 
نژادی، مذهبی و سیاس��ی وجود داش��ته باشد اما ما هم قوانینی 
داریم که باید به آن احترام بگذاریم، یعنی وقتی با ورزشکار رژیم 
صهیونیستی در رشته ای مبارزه نکنیم، می گویند شما خودتان بر 
اساس اساسنامه خودتان پذیرفته بودید که البته خدا را شکر شورای 

نگهبان جلوی آن را گرفت.
  رشته ای مثل جودو به همین دلیل تعلیق شد.

مدی��ران ما گاهی کارهایی می کنن��د و این گزک را به مراجع 
بین المللی می دهند تا این بازی را سر ما بیاورند.

  کمیته بین المللی المپیک این اساسنامه را تأیید کرده بود؟
کمیته بین المللی المپیک یک سری کد می دهد که بر اساس 
چارچوب آنها، اساسنامه باید نوشته شود ولی در عین حال قوانین 
داخلی کش��ورها را قبول دارد. کمیته بین المللی المپیک به ریز 
اساس��نامه ما ورود نمی کند اما در جریان موضوعات اساسنامه ما 

قرار دارد.
  اینکه می گویند اگر شورای نگهبان، اساسنامه ای را که کمیته 
بین المللی المپیک تأیید کرده، تأیید نکند، ورزش ما با محرومیت 

سنگین روبه رو می شود، صحت دارد؟
اصلا چنین چیزی صحت ندارد. اگر شورای نگهبان هم تأیید 
نمی کرد، مگر در این ۳۰ سال که اساسنامه درستی نداشتیم، ورزش 
ما تعلیق شد که حالا بشود؟ اینها حرف هایی است که  زده می شود 
تا عرصه بر ش��ورای نگهبان تنگ شود. این موضوع باعث تعلیق 
نمی شود، البته من شنیده ام که گویا 2 روز پیش شورای نگهبان 

هم اساسنامه را با گرفتن تعهداتی تأیید کرده است.
  پس سرانجام این اساسنامه به تأیید شورای نگهبان رسید؟

من این خبر را شنیدم که دبیر کل کمیته ملی المپیک و وزیر 
ورزش طی نامه ای به شورای نگهبان این موضوع را پذیرفته اند که 
قوانین داخلی را رعایت کنند و ش��ورای نگهبان هم بر اساس آن 

تعهدنامه، اساسنامه را تأیید کرده است.
  چند ماه پیش آقایان صالحی امیری و س�لطانی فر جلسه ای با 
رئیس کمیته بین المللی المپیک داش�تند که نتیجه آن امضای 
منشور المپیک توسط ایران بود. این که به این معنی نیست که ما 

پذیرفته ایم با رژیم صهیونیستی بازی کنیم؟
اینکه ما منش��ور المپیک را در این سال ها پذیرفته بودیم و بر 
اساس آن کارمان را انجام می دادیم، شکی نیست. اما خود منشور 
المپیک می گوید تمام کش��ورها با توج��ه به قوانین داخلی خود 
کارها ی شان را انجام دهند. تنها بحثی که همیشه بوده این است 
که ما مقابل ورزشکاران رژیم صهیونیستی بازی نمی کنیم. اما ما 
هیچ زمانی به این دلیل محروم یا تعلیق نشدیم. اگر در جودو هم 
به مشکل خوردیم، به جهت این بوده که به گفته رئیس فدراسیون 
جودو و مسؤولان ورزشی، ورزشکار ما خودش این شرایط را به وجود 
آورده و رئیس فدراسیون جهانی جودو هم از او حمایت کرده است. 
مگر در رشته های مختلف ما این کار را نکردیم؟ چرا تعلیق نشدیم؟ 
دنیا هم این را پذیرفته اما می خواهد ما علنی نکنیم. اساسا آنها دنبال 
تعلیق نیستند. مگر کمیته بین المللی المپیک دنبال این است که 

رویدادهای ورزشی در کشوری برگزار نشود؟ 

گفت  وگوی »وطن امروز« با معاون سابق کمیته ملی المپیک
درباره اساسنامه این نهاد  و ایرادهای گرفته شده

دخالت شورای نگهبان 
قانونی است

دوشنبه ۲3 تیر ۱399
وطن امروز     شماره ۲97۲

]  مارکا   [

رئال مودریچ
]   کوریره  [

]  موندودپورتیوو   [دست ها روی اسکودتو

شاه آرتور
]  گاتزتا  [

]  آ.اس  [اینتر در جست و جوی پیروزی

گلوله لالیگا

    نشست کمیته ملی المپیک و شورای نگهبان برگزار می شود     
مسؤولان کمیته ملی المپیک قرار است جلسه ای با برخی اعضای شورای نگهبان داشته باشند تا درباره ایرادات اساسنامه 
گفت وگو کنند. شورای نگهبان ایراداتی را به اساسنامه کمیته ملی المپیک گرفته است و کمیته ملی المپیک هم اعلام کرده 
اساسنامه کمیته ملی المپیک بر اساس منشور المپیک است و این منشور سال ۱3۲7 توسط ایران پذیرفته شده و ایران به 
عضویت IOC درآمده است و  یکی از شروط اساسی کمیته بین المللی المپیک پذیرفتن منشور توسط اعضاست. رئیس 
کمیته ملی المپیک برای حل این مسأله از طریق دولت پیگیر شده است و کارهای لازم برای رفع ابهامات در حال انجام است. 
حتی قرار است نشستی هم با برخی اعضای شورای نگهبان برگزار شود تا ابهامات رفع شود و اساسنامه به تایید برسد که این 
نشست بزودی برگزار می شود. اساسنامه کمیته ملی المپیک به تأیید هیأت اجرایی، IOC و دولت رسیده است و تنها باید در 

شورای نگهبان تصویب شود، البته کمیته ملی المپیک در حال حاضر با همان اساسنامه فعالیت می کند.

زهره فلاح زاده
خبرنگار ورزشی


